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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Pintér Sándor, belügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Újabb megszorítások a szociális és gyermekvédelmi 
területen?!" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Az év végi hajrában újabb megszorításokat tartalmazó rendeletek kerültek napvilágra.

A szociális szférát átmenetileg újraszabályozó kormányrendelet november 30-án jelent meg a 
Magyar Közlönyben, a bölcsődékről szóló veszélyhelyzeti előírásokat pedig december 13-án 
hirdették ki. Ezek szerint bölcsődei célra vagy szociális ellátásokra eddig soha nem használt 
épületbe is áttelepítheti a fenntartó április végéig ezeket a szolgáltatásokat, ha ott olcsóbban tudja 
megoldani a működtetést, ha pedig egy intézmény több telephelyen működik, azokat összevonhatja 
akár egy helyre is, sőt, egy másik fenntartó épületébe is beköltöztetheti azokat. A bölcsődéket pedig 
akár oktatási intézményben is el lehet helyezni. Sem az eddigi személyi, sem pedig a tárgyi 
feltételeknek nem kell már megfelelni, csak az a meglehetősen bizonytalan elvárás maradt meg a 
nappali szociális ellátásokban, a szakosított ellátásban, tehát a bentlakásos otthonokban, a 
gyermekek és a családok átmeneti otthonaiban, hogy a költöztetések miatt az ellátottak jogai nem 
sérülhetnek. Mindezt a háborús veszélyhelyzetre hivatkozva lépte meg az Orbán-kormány.

Mindez azt mutatja, hogy a magyar kormány ma sem az állami és önkormányzati szociális 
intézményeket, sem az ott dolgozókat nem segíti, hogy könnyebben tudjanak helyt állni, csak arra 
képes, hogy ha nem tudja betartani a szabályokat, akkor egyszerűen elengedi azokat. Ahogyan a 
sajtónak nyilatkozott egy Pest megyei idősotthon vezetője: „Őrület, eddig minden ellenőrzésnél 
mérték a négyzetmétereket, hogy az ellátottak elhelyezése megfelel-e a szabályoknak, most pedig 
össze lehet engedni az embereket, mint a heringeket.”

Természetesen mindezek mögött az áll, hogy a brutálisan megemelkedett rezsiárakat képtelenek 



 
kigazdálkodni az intézmények, különösen a nem állami fenntartásúak. De végső soron az állam 
mindenhol spórolni akar, ezért lehetővé teszi, hogy az ellátottak, a dolgozók kárára eltérjenek az 
egyébként szükséges feltételektől.

Mindezek miatt kérdezem:

- Miért a szociális és gyermekvédelmi rendszeren spórol a kormány?

- Mekkora kiadáscsökkenést várnak ezektől a lépésektől?

- Nem lett volna más terület, ahol nem az elesettek kárára spórolnak a kiadásokon?

- Miért nem fontos a kormánynak az ellátottak (köztük beteg idős emberek, illetve 
kisgyermekek) jogai?

Várom válaszát!
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